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Abstract (en)
The invention relates to an installation for splitting up the consumption, in particular with respect to the heating costs and hot-water costs. The
installation is equipped for central acquisition, the individual measurement points 1, which automatically measure the consumption of the consumers
monitored by them, sporadically transmitting the consumption values, measured by them in the meantime, to an external central station which
carries out the evaluation and issues the consumer bills. This is done without wires by radio contact, using frequencies licensed by telecom. For this
purpose, the external central station is assigned a suitable radio receiver. The data emission at the measuring points 1 (consumption distributors)
is triggered by a random generator assigned to each device, which initiates the data emission after certain time intervals in accordance with a
statistical probability, which is then repeated directly a number of times by the electronic system of the consumption distributor so as to avoid
possible disturbing influences on the data transmission. Together with the measured consumption values, during the data emission all the other
characteristic data necessary to define the measuring point unambiguously are simultaneously transmitted during the radio transmission. <IMAGE>

Abstract (de)
Die Erfindung betrifft eine Anlage zur Verbrauchsverteilung, insbesondere für Heizungs- und Warmwasserkosten. Die Anlage ist für Zentralerfassung
ausgestattet, wobei von den einzelnen Meßstellen 1, welche die Vorbrauchserfassung der von Ihnen überwachten Verbraucher selbständig
durchführen, eine sporadische Übermittlung der zwischenzeitlich von ihnen erfaßten Verbrauchswerte an eine außenliegende Zentralstelle
vorgenommen wird, welche die Auswertung und die Ausstellung der Verbraucherabrechnung durchführt. Dies geschieht drahtlos, auf dem
Funkwege, auf von der Telekomm zugelassenen Frequenzen. Hierzu ist der außenliegenden Zentralstelle ein geeigneter Funkempfänger
zugeordnet. Die Auslösung der Datenemission an den Meßstellen 1 (Verbrauchsverteilern) erfolgt durch einen jedem Gerät zugeordneten
Zufallsgenerator, der nach gewissen Zeitintervallen nach einer statistischen Wahrscheinlichkeit die Datenemission einleitet, die dann von der
Elektronik des Verbrauchsverteilers unmittelbar mehrmals wiederholt wird, um mögliche Störbeeinflussungen auf die Datenübertragung zu
entgehen. Zusammen mit den ermittelten Verbrauchswerten werden bei der Datenemission gleichzeitig auch alle anderen zur eindeutigen Definition
der Meßstelle erforderlichen Kenndaten bei der Funkübertragung mitübermittelt. <IMAGE>
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